
  1 (2) 
 2019-10-31 
 
 TJÄNSTESKRIVELSE 
 Dnr FRN 2019/3 
 
 

Postadress Besöksadress Telefon E-post sms webB Org.nummer 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 

 

 
 
 
 

Utveckling av bergrum och skyddsrum samt samtal 
med Ersta Fideikommiss gällande utveckling av 
lokaler för fritid- och idrottsanläggningar 
Del av politikerinitiativ den 3 januari 2019 från Richard Wendt (M) 

Förslag till beslut 
Fritidsnämnden beslutar följande. 

1. Förslaget i politikerinitiativet om att utreda möjligheten att utveckla kultur- och 
friluftsanläggningar i bergrum behöver klarläggas inom ramen för pågående eller 
kommande stadsutvecklingsprojekt i enlighet med beslut i kommunfullmäktige. 

2. Det noteras att identifiering av skyddsrum löpande utreds i olika 
fastighetsutvecklingsprojekt vilket uppfyller förslaget i politikerinitiativet. 

3. Det noteras att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna i förslaget i 
politikerinitiativet om att hitta lämplig mark för idrottsytor inom Erstaviks 
Fideikommiss.  

Dessa delar av politikerinitiativet är med detta färdigbehandlade. 

 

 

Sammanfattning av ärendet 
I del av politikerinitiativ av Richard Wendt (M) har föreslagits att identifiera möjliga 
ytor i bergrum och skyddsrum samt att utreda möjligheter till markarrende hos Erstaviks 
Fideikommiss för fritids- och idrottsanläggningar. Samtal förs med Erstaviks 
Fideikommiss om möjligheter att arrendera mark för att utveckla idrottsanläggningar.  
Vad gäller utveckling av bergrum för nya ändamål, gärna som fritidsanläggningar, 
behöver detta klarläggas i pågående eller kommande detaljplanearbeten i enlighet med 
beslutet i kommunfullmäktige. Beträffande skyddsrum ska detta beaktas i olika 
fastighetsprojekt. Mot bakgrund av det arbete som redan gjorts och pågår kring ovan 
nämnda frågor kan politikerinitiativet anses färdigbehandlat.  
 

Förslagen i politikerinitiativet 
Richard Wendt (M) föreslår genom del av politikerinitiativ den 3 december 2018 
följande: 
- att i samråd med Ersta Fideikommiss utreda möjligheter att ingå markarrende för att på 
deras mark vid behov kunna anlägga fritids- och idrottsanläggningar 
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- att identifiera möjliga ytor i bergrum, skyddsrum, etcetera som kan iordningställas för 
kultur- och fritidslivet och komma med förslag på lämpliga verksamheter. 

Enhetens utredning och bedömning 
Inom ramen för arbetet med den aktualiserade kapacitetsrapport som presenterades för 
fritidsnämnden vid sammanträdet den 12 juni 2019 (FRN 2019/50, §53) har en 
inventering av platser för framtida idrottsanläggningar samordnats med enheten för 
strategisk stadsutveckling. I olika stadsutvecklingsprojekt sker löpande avstämning av 
hur framtida idrottsanläggningar kan byggas.  
 
Vid fritidsnämndens sammanträde den 18 september 2019 gav nämnden kultur- och 
fritidsdirektören i uppdrag att bland annat utreda möjligheten att anlägga två 11-
spelarplaner i Erstavik (FRN 2019/50 § 69). Samtal förs nu med Erstaviks Fideikommiss 
om möjligheter att arrendera mark för att utveckla idrottsanläggningar.   
 
Vad gäller möjligheten att utveckla större bergrum i kommunen har den frågan 
behandlats i en motion, KFKS 2019/404, som togs upp på kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott den 29 oktober 2019 § 202. En motion har även behandlats vid 
fritidsnämndens sammanträde den 13 mars 2019 (FRN 2018/66 § 18) kring möjligheten 
att utveckla en ishall i Finnberget, detta ärende behandlades vid kommunstyrelsens möte 
den 2 september 2019 (KFKS 2018/ 414 § 112). Beslutet i kommunfullmäktige, vad 
gäller utveckling av bergrum för nya ändamål, gärna som fritidsanläggningar, är att det 
behöver klarläggas i pågående eller kommande detaljplanearbeten. 
 
När det gäller frågan om att nyttja skyddsrum för olika användningsområden utreds detta 
löpande i olika fastighetsprojekt. Takhöjd och disposition av ytor i olika skyddsrum gör 
det svårt att se lämpliga användningsområden. För att uppfylla de krav som ställs på 
skyddsrum måste det inom 48 timmar kunna iordningsställas till ursprungligt syfte. 
Detta medför begränsad användning av denna typ av lokaler.  

Förslagens ekonomiska konsekvenser 
Förslag till beslut innebär inte några ekonomiska konsekvenser för fritidsnämnden. 

Konsekvenser för barn 
Barn och ungdomar är en prioriterad målgrupp för kommunens fritidsverksamhet. I 
fortsatt planering av idrottsanläggningar ska förslag till utformning och lokalisering utgå 
från jämställdhetsperspektiv, samnyttjande och krav på tillgänglighet med barn och 
ungdomar i fokus. 

Handlingar i ärendet 
1. Politikerinitiativ  
 
 
Cortina Lange  Susanne Broman Kjulsten 
Enhetschef   Samhällsplanerare 
Kultur- och fritidsenheten  Kultur- och fritidsenheten  
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